

保險業監管局保費徵費

按照法例規定，保單持有人須就其所持保單向保險業監管局（「保監局」）繳付保費徵費。

有關徵費按應付保費的某個百分率計算，而每張保單於每個保單年度須繳付的徵費均設有上限。下表為有關徵費率及徵費上限的詳情（供參考之用）：

徵費期（以保單週年日計算）	徵費率	每張人壽保險保單的年度徵費上限（港元）
由 2018 年 1 月 1 日至 2019 年 3 月 31 日 (包括首尾兩日)	0.040%	\$40
由 2019 年 4 月 1 日至 2020 年 3 月 31 日 (包括首尾兩日)	0.060%	\$60
由 2020 年 4 月 1 日至 2021 年 3 月 31 日 (包括首尾兩日)	0.085%	\$85
由 2021 年 4 月 1 日起 (包括該日)	0.100%	\$100

* 香港年金公司將承擔其年金計劃下的保費徵費，直至另行通知為止。

有關徵費事項的詳情，請瀏覽保監局的網頁 (www.ia.org.hk)。



Premium Levy to Insurance Authority

A premium levy on insurance policies is payable to the Insurance Authority (**IA**) by policyowners under the law.

The levy is a percentage of the premium payable, with a cap applied per policy per policy year. The levy rates and caps are set out below for reference:

Policy anniversary date begins in the following period	Rate	Cap per life insurance policy per policy year (HK\$)
From 1 January 2018 to 31 March 2019 (both dates inclusive)	0.040%	\$40
From 1 April 2019 to 31 March 2020 (both dates inclusive)	0.060%	\$60
From 1 April 2020 to 31 March 2021 (both dates inclusive)	0.085%	\$85
From 1 April 2021 onwards (date inclusive)	0.100%	\$100

* For insurance policies issued under the HKMCA's life annuity scheme, levy will be borne by the HKMCA until further notice.

For more information about the levy matter, you may visit IA website (www.ia.org.hk).